
Protokół nr 23/2022

z posiedzenia wspólnej Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki

Miejskiej, Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Rady Miasta Piły

w dniu 18.10.2022 r.

zdalny tryb obradowania

(czas trwania godz. : 14:00  do 16: 00)

Na posiedzeniu obecnych było 10 członków Komisji Spraw Społecznych, 6 członków

Komisji Gospodarki Miejskiej, 6 członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Listy

obecności radnych są zawarte w dokumencie „ZAKRES PRAC KOMISJI WSPÓLNEJ

RADY MIASTA PIŁY w dniu 2022-10-18 ”.

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Rady

Miasta Piły powitał radnych oraz zaproszonych gości i po stwierdzeniu quorum

otworzył obrady komisji.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach

pomiędzy LXIII a LXIV sesją Rady Miasta Piły - druk 928.

3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 września 2022 r. do 10

października 2022 r - druk 927.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego Uchwałę nr

L/534/22 Rady Miasta Piły z dnia 30 listopada 2021 r. w sprawie Rocznego

programu współpracy miasta Piły z organizacjami pozarządowymi oraz innymi

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok - druk

936.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę nr

LVII/604/22 Rady Miasta Piły z dnia 29 marca 2022 r. w sprawie regulaminu

korzystania z terenów Bulwarów Europejskich oraz regulaminów korzystania z

obiektów sportowo-rekreacyjnych usytuowanych na tym terenie - druk 934.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę nr

XXIII/245/20 Rady Miasta Piły z dnia 17 kwietnia 2020 r. w sprawie ustalenia
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wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie

miasta Piły - druk 935.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic

Dzieci Polskich i Ogińskiego - druk 931, załącznik nr 5.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Kwiatowej i

14 lutego - druk 932, załącznik nr 5.

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Piła w roku

szkolnym 2021/2022 - druk nr 930.

10. Informacja Prezydenta Miasta Piły z przeprowadzonej analizy oświadczeń

majątkowych za 2021 rok - druk 933.

11. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły na temat oświadczeń

majątkowych składanych przez radnych Rady Miasta Piły za 2021 rok - druk

937.

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia

skargi na dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile - druk 938.

13. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk 929.

14. Wolne głosy, wnioski i informacje.

15. Zamknięcie obrad.

* * Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o

dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2020 r. poz. 2176) oraz art. 24 ust. 1 Rozporządzenie

Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób

fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich

danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych Dz. Urz. UE –

4.5.2016 PL z późn. zm.).

Ad. 1

Sprawy regulaminowe - przyjęcie porządku obrad

Proponowany porządek obrad został przyjęty przez komisję bez uwag.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz,

poinformował zebranych, że członkowie Komisji Gospodarki Miejskiej otrzymali
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dodatkowe materiały dotyczące letniego utrzymania dróg na terenie Miasta Piły.

Ad. 2

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

LXIII a  LXIV sesją Rady Miasta Piły

Informacja zostanie przedstawiona na sesji w dniu  25 października 2022 r.

Ad. 3

Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 września 2022 r. do 10 października 2022 r.

Radny Zbigniew Pyziak zadał pytanie odnośnie:

pkt 37

Prezydent uwzględnił wniosek o zmianę miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w rejonie ulic Krynicznej i Okrzei.

Radny Tomasz Słoboda zadał pytania odnośnie:

pkt 36

Prezydent uwzględnił wniosek o zmianę miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w rejonie ulic Jastrzębiej i Drozdowej.

pkt 61

Prezydent zwołał posiedzenie Gminnego Centrum Zarządzania Kryzysowego. Jego

tematem były ewentualne działania, jakie należy podjąć w wypadku awarii elektrowni

jądrowej i uwolnienia do atmosfery radioaktywnego jodu.

Radna Urszula Kaczmarek zadała pytanie odnośnie:

pkt 39

Prezydent spotkał się z przedstawicielami Wspólnoty Mieszkaniowej Słowackiego

12-14-16. Podczas spotkania rozmawiano o ogrodzeniu terenu należącego do tej

wspólnoty.

Radna Maria Miler zadała pytanie odnośnie:

pkt 57

Prezydent spotkał się z przedstawicielami Klubu Siatkarskiego Piła i Klubu

Piłkarskiego Piła. Podczas spotkania podpisał umowy, których przedmiotem jest

dofinansowanie działalności sportowej obu klubów. Łączna wysokość środków
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przekazanych tym klubom wyniosła blisko 200 tys. zł.

Radna Gabriela Milska zadała pytanie odnośnie:

pkt 1

Prezydent spotkał się z przedstawicielami Lorenskog – miasta, z którym Piła realizuje

wspólne projekty w ramach Norweskiego Mechanizmu Finansowego. Trzydniowa

wizyta służyła poznaniu się i wypracowaniu zasad i harmonogramu współpracy w

latach 2022 – 2024.

pkt 35

W Warszawie Prezydent spotkał się z przedstawicielami BGK. Podczas spotkania

rozmawiano o instrumentach finansowych, jakie mogą być wykorzystane podczas

realizacji inwestycji mieszkaniowych tj. projekt „Zielone Wzgórza”, który jest

planowany przez Miasto Piła.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska odpowiedziała na zadane pytania

radnych:

Ad. 1

Spotkanie z przedstawicielami Lorenskog - Piła jest laureatem finansowania z

mechanizmu norweskiego. Dzięki niemu gmina otrzymuje finansowanie z szeregu

działań. Jest to 39 projektów, twardych inwestycji, a także miękkich działań. Po raz

pierwszy tego typu integracyjne projekty się pojawiły. Lorenskog to gmina partnerska,

która została w ramach projektu Pile przydzielona. Zadaniem naszej gminy jest:

dzielenie się najlepszymi praktykami, poszukiwanie najlepszych rozwiązań, które

pozwolą obu gminom się rozwijać. Finansowanie tego przyjazdu odbywało się przy

pomocy całego mechanizmu. Teraz przedstawiciele Piły pojadą z wizytą do Lorenskog.

Jest to wyjazd finansowany bez udziału budżetu Piły. Nasza gmina także będzie

obserwowała projekty inwestycyjne, organizację, jak został zaprojektowany rozwój

instytucjonalny. W Norwegii odbędzie się spotkanie z pracownikami Urzędem Miasta,

zespołem pracującym nad wdrożeniem innowacji, technologii opartej na wodorze. Obie

gminy idą w jednym kierunku. Interesują nas podobne obszary. Projekt trwa do końca I

kwartału 2023 r. Po prawie dwóch latach współpracy zyskają obie gminy (rozwój i

wymiana doświadczeń).

Ad. 36

Rejon ulic Jastrzębiej i Drozdowej - będzie to teren produkcyjno-usługowy. Cieszy się

on dużym zainteresowaniem. Wniosek dotyczył zmiany wskaźników zabudowy,
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zwiększenia powierzchni i wysokości zabudowy, likwidacji terenów przeznaczonych

pod drogi w celu konsolidacji terenów produkcyjno-usługowych. Planuje się stworzenie

takich warunków, którymi inwestorzy byliby zainteresowani. Nadal jest to rejon ul.

Przemysłowej, która się bardzo dynamicznie rozwija (druga strefa po ul. Wawelskiej).

Ad. 37

Wniosek o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic

Krynicznej i Okrzei - wniosek o zmianę przeznaczenia z zabudowy usługowej na

zabudowę przeznaczoną do sprawowania kultu religijnego.

Ad. 39

Dotyczy wspólnoty mieszkaniowej przy ul. Słowackiego 12-14-16. Dyskusja jest oparta

o uchwałę krajobrazową, która jednoznacznie wskazuje, żeby miasto było bardziej

otwarte. W uchwale są opisane warunki w jaki sposób można się ogrodzić.

Można zaznaczyć miejsce wspólnoty niską zielenią. Uchwała krajobrazowa porządkuje

pewne rzeczy również związane z tym ogrodzeniem. Odnosząc się do tej uchwały

wspólnota nie będzie mogła się grodzić. Natomiast będzie mogła tą zielenią zaznaczyć

granice swojej własności.

Ad. 57

Dotacja na rozwój sportu. Niemal po równo dla Klubu Piłkarskiego Piła - 100.000

złotych i Klubu Siatkarskiego Piła około 90.000 złotych. Konkurs na dofinansowanie

działalności i rozwoju sportu w mieście Piła.

Ad. 61

Temat związany z dystrybucją jodku potasu - w przypadku ewentualnej konieczności.

Gmina musi być organizacyjnie przygotowana, żeby w razie potrzeby zrobić to płynnie.

Podać to w miejscach oczywistych. Wskazane zostały punkty wyborcze, znane przez

mieszkańców i występujące na każdym osiedlu.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska przekazała głos Skarbnik Gminy

Piła Ewelinie Ślugajskiej:

Ad. 35

Gmina Piła pozyskuje pieniądze z każdego możliwego źródła. W tym przypadku jest to

Bank Gospodarstwa Krajowego, który oprócz finansowania zwrotnego również oferuje

w wielu tematach finansowanie bezzwrotne, czyli w formie dotacji. Byłam razem z

Prezydentem w Warszawie. Część projektów realizujemy przez oddział wielkopolski,

m. in. projekty “Jessica”, mamy tutaj osoby, które bezpośrednio są naszymi partnerami i
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opiekunami w tym zakresie. Natomiast finansowanie remontów pustostanów, zasobu

komunalnego gminy, budowę budynków komunalnych realizowane są m.in. przez TBS.

Są to projekty bezpośrednio prowadzone przez Bank Gospodarstwa Krajowego w

Warszawie. W tym temacie będziemy kontynuować współpracę. Oprócz kolejnych

budynków, które TBS będzie w kolejnych latach realizował i zabiegał o wsparcie z

BGK, również pustostany, na które w ostatnim miesiącu napisaliśmy kolejne wnioski o

dofinansowania. W tym przypadku dołączamy do kolejnego projektu “SIM”. Miasto

Piła chce, aby BGK również pomógł przy budowie kolejnego budynku, ale w formule

“SIM-owskiej”. Tego dotyczyły rozmowy - sposobu składania wniosków, ewentualny

sposób dofinansowania. Nie tylko w ramach formuły zwrotnej, ale również formuły

dotacyjnej, procedur składania wniosków, stron które mogą się o nią ubiegać,

zabezpieczeń i wszystkich innych z tym związanych elementów. Rozmowy były bardzo

owocne. Gmina przygotowuje się do przygotowania takich projektów. W przyszłym

roku planuje się złożyć je do Warszawy.

Radny Zbigniew Pyziak zabrał głos - odnośnie punktu 37:

Zadając pytanie do tego punktu miałem świadomość, że chodzi o Zbór

Zielonoświątkowy “Betlejem” w Pile przy ul. Okrzei i Krynicznej. Jestem zaskoczony

odpowiedzią. Jak to się ma do tego, skoro w miejscowym planie zagospodarowania

przestrzennego jest działalność usługowa - nie podano jaka. Zbór Zielono rozpoczął

inwestycję polegającą na budowie budynku sakralnego i trwa ona 1,5 roku. Fundamenty

są na wysokości parteru, a dzisiaj dowiadujemy się, że w miejscowym planie

zagospodarowania przestrzennego nie ma takiego zapisu. Proszę o wyjaśnienie tej

kwestii.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska przekazała głos Dyrektor

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwonie Wojteckiej:

Wniosek dotyczy zmiany linii zabudowy. Przeznaczenie tego terenu usługowego przy

ul. Okrzei i Krynicznej jest przeznaczeniem zabudowy usługowej przeznaczonej do

sprawowania kultu religijnego. Cały ten teren jest przeznaczony pod taką funkcję.

Wniosek dotyczył rozszerzenia linii zabudowy. Będzie ona służyła do lokalizowania

nowych obiektów dla funkcji sakralnej. Będą to obiekty dla Akcji Humanitarnej

“Życie”. Jest to związane również ze Zborem “Betlejem”, który użytkuje istniejący

obiekt.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz oddał głos

Przewodniczącemu Komisji Spraw Społecznych Włodzimierzowi Bystrzyckiemu.
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Ad. 4

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego Uchwałę nr L/534/21

Rady Miasta Piły z dnia 30 listopada 2021 r. w sprawie Rocznego programu współpracy

miasta Piły z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi

działalność pożytku publicznego na 2022 rok

Projekt uchwały przedstawiła Teresa Jakubowska Zastępca Dyrektora Wydziału

Rozwoju i Funduszy Europejskich:

Jest to uzupełnienie o informację z konsultacji oraz o opinię Gminnej Rady Działalności

Pożytku Publicznego. Dotyczy zmiany programu współpracy z organizacjami

pozarządowymi na 2022 rok. Zmiana dotyczy zwiększenia środków na inne zadania

publiczne o kwotę 10.000 złotych. Z uwagi na zainteresowanie i potrzeby organizacji

działających głównie w obszarach upowszechniania zdrowego trybu życia i aktywnego

wypoczynku oraz chcących realizować inicjatywy z zakresu integracji lokalnej

społeczności. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Gminna Radę

Działalności Pożytku Publicznego. Był udostępniony publicznie w zakładce dla

organizacji pozarządowych na naszym portalu konsultacyjnym.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Spraw Społecznych – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (3), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki przekazał

dalsze procedowanie Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej Markowi

Andruszkiewiczowi.

Ad. 5

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę nr

LVII/604/22 Rady Miasta Piły z dnia 29 marca 2022 r. w sprawie regulaminu

korzystania z terenów Bulwarów Europejskich oraz regulaminów korzystania z

obiektów sportowo-rekreacyjnych usytuowanych na tym terenie

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile Miron Tadych:
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Zmiana dotyczy korekty godzin w jakich jest czynna skateplaza oraz obiekty jej

towarzyszące (boiska sportowe). Skateplaza funkcjonuje w Pile już od jakiegoś czasu.

Mogliśmy zaobserwować w jakim stopniu obiekt wykorzystywany jest przez

mieszkańców, w szczególności przez młodzież. Obserwowaliśmy również to pod kątem

światła. Mamy tam bardzo dużą moc oświetleniową. Reflektory dają się we znaki

niektórym mieszkańcom. Takie sygnały wpłynęły do Zarządu Dróg i Zieleni. Wspólnie

z Wydziałem Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu Miasta Piły oraz Strażą

Miejską zarząd ustalił, że oprócz rachunków za energię istotna jest kwestia

bezpieczeństwa, by ten obiekt był dostatecznie oświetlony w późniejszych godzinach.

Jest tam monitoring, dlatego wskazane jest aby światło, chociaż przyciemnione świeciło

się. Październik to miesiąc, gdzie zdecydowanie spada intensywność wykorzystywania

tych obiektów, dlatego jest propozycja skrócenia godzin otwarcia do 20.00.

Korygowana jest też oczywista omyłka pisarska, która pojawiła się w pierwotnej wersji,

ponieważ październik wystąpił tam w dwóch pozycjach zamiast miesiąca listopada.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę nr
XXIII/245/20 Rady Miasta Piły z dnia 17 kwietnia 2020 r w sprawie ustalenia
wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie miasta
Piły

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile Miron Tadych:

W ostatnim czasie doszło do zmian w przepisach prawnych. Wprowadzono nowe

rozporządzenie w sprawie nowych warunków technicznych dla dróg publicznych.

Zmieniono ustawę o drogach publicznych kilkoma aktami prawnymi, co wiąże się z

pewnymi zmianami w wewnętrznych procedurach. Jeżeli chodzi o uchwałę Rady

Miasta Piły, zaistniała konieczność wprowadzenia nowego nazewnictwa. Obok

dotychczas istniejących sformułowań pojawia się definicja ustawowa: “urządzenia

obce”. Wszystkie urządzenia infrastruktury technicznej, które pojawiają się w pasach
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drogowych publicznych nazywane są “urządzeniami obcymi”. Ustawodawca narzuca

obowiązek wprowadzenia nowych definicji do uchwały Rady Miasta. Drugą kwestią

jest waloryzcja (aktualizacja) stawek za zajęcia pasa drogowego dróg gminnych. Po

odłączeniu od Zarządu Dróg Powiatowych z dniem 1 stycznia 2022 r. Zarząd Dróg i

Zieleni w Pile musiał dokonać pewnych przeliczeń. W trakcie roku zauważono, że to co

było szacowane (wpływy na drogach gminnych), są to szacunki niedowartościowane.

Prawdopodobnie nie zostanie wykonany plan dochodów na ten rok (2022 r.). Wynika to

to z rozbieżności co do stawek za zajęcie pasa drogowego. Na drogach powiatowych do

tej pory stawki były o kilka złotych wyższe niż na drogach gminnych. Zarząd Dróg i

Zieleni w Pile musi sfinansować je wyłącznie z opłat za zajęcie pasa dróg gminnych

(utrzymanie naszych dróg) ta rozbieżność jest bardzo duża. Nie pozwala na realizację

planów. Decyzja zapadła niezwłocznie, po pierwszych szacunkach. Proponujmy

waloryzację. Opłaty, które obowiązują są nadal stosunkowo niskie. Na wszystkich

pozycjach stawki są niższe niż na drogach powiatowych, które są dla Zarządu Dróg i

Zieleni w Pile odnośnikiem.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz zapytał czy

członkowie komisji mają pytania odnośnie przesłanych materiałów dotyczących

letniego utrzymania dróg na terenie miasta Piły.

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zadał

pytania dotyczące:

1) utrzymanie schodów w należytym porządku - czy te czynności są ustalone

terminowo? Czy są wykonywane zgodnie z harmonogramem? W ostatnim

czasie miałem sygnały dotyczące schodów przy skrzyżowaniu ulic Wysokiej i

Siemiradzkiego do ul. Stefana Czarnieckiego. Czy czynności, które są

wykonywane, odbywają się to według jakiegoś trybu, schematu, czy na

zasadach na hasło?

2) w przesłanych materiałach mówi się o koszach na śmieci. Chciałbym zapytać o
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pojemniki na odchody zwierząt. Czy to też jest w tym sprawozdaniu zawarte?

3) Czy Zarząd Dróg i Zieleni w Pile często otrzymuje zapytania odnośnie

dostawienia koszy w określonych miejscach. Jeśli tak, czy jest jakieś

uzasadnienie, czy to wypełnia się według jakiegoś druku. Czy wystarczy

zadzwonić i uzasadnić w rozmowie telefonicznej dostawienie takich koszy na

śmieci w określonych miejscach?

Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile Miron Tadych odpowiedział na pytania

Marka Andruszkiewicza, Przewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej:

Ad. 1)

Zarząd Dróg i Zieleni w Pile ma harmonogram, zestawienie miejsc, które są objęte

bieżącym utrzymaniem zarówno letnim, jak i zimowym. Jeżeli chodzi o działania w

okresie zimy, to schody wspomniane wyżej są objęte bieżącym harmonogramem. Jeżeli

mamy tam bieżące zlodowacenie, to wysyłamy tam od ręki ekipę. Jeżeli chodzi o

oczyszczanie letnie, należy to zweryfikować, czy jest to analogicznie, czy też nie jest to

robione interwencyjnie. Na pewno chodzi o prowadzenie działań zimowych ze

względów bezpieczeństwa w to miejsce Zarząd Dróg i Zieleni w Pile dojeżdża.

Ad. 2)

Jeżeli chodzi o pojemniki, kosze na odchody zwierzęce - odpowiada za nie Wydział

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu Miasta Piły. Wynika to z ustawy o

czystości i porządku w gminach. Jest to zakres poza naszą działalnością.

Ad. 3)

Nie ma żadnego formalnego wniosku, który by wynikał z druków ministerialnych, czy

innych. Wystarczy to zgłosić. Zarząd Dróg i Zieleni w Pile jest otwarty na wszystkie

skargi, petycje i pozytywne wnioski. Dlatego przyjmujemy wszystkie formy - zarówno

telefony czy e-maile. Odpowiadamy na każdego e-maila i pismo. Stosunkowo rzadko są

wnioski o postawienie nowych koszy. Staramy się przekazywać, że to nie zawsze jest

rozwiązaniem. Każda sytuacja jest analizowane indywidualnie. Nie każde dostawianie

kosza jest rozwiązaniem, lepiej jest edukować. Jeżeli nie ma kosza, papierek należy

schować do kieszeni, a potem wyrzucić do śmieci.

Ad. 7

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Dzieci Polskich i
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Ogińskiego

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawiła Dyrektor Miejskiej

Pracowni Urbanistycznej, Iwona Wojtecka:

Jest to zmiana miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic

Ogińskiego i Kujawskiej w trybie zmiany planu. Cały plan obowiązujący pozostaje ze

zmianą, która dotyczy dołączania czy uzupełniania funkcji usługowej dla pawilonów,

które są przy zbiegu ul. Kujawskiej i ul. Ogińskiego o funkcję mieszkalną. Czyli jest to

dopuszczenie mieszkań w drugiej kondygnacji. W pierwszej kondygnacji pozostają

usługi.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 1).

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 8

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Kwiatowej i 14 Lutego

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawiła Dyrektor Miejskiej

Pracowni Urbanistycznej, Iwona Wojtecka:

Jest to miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Tym projektem zastępujemy

plan, który był uchwalony w 2012 r. dla całego tego obszaru. Główne założenia planu

poprzedniego jeżeli chodzi o komunikację na około planu pozostają bez zmian, główne

funkcje terenów wzdłuż ul. Kwiatowej i ul. 14 Lutego również. Zmiana tego planu

polega głównie na zmianie przeznaczenia terenu byłego PKS-u. Wyznaczamy na tym

obszarze teren MWU2, czyli teren mieszkaniowy wielorodzinny z usługami na parterze.

Druga zmiana polega na skróceniu drogi dojazdowej, która łączyła ul. 14 Lutego z ul.

Kwiatową. W tej chwili ta droga publiczna będzie się kończyła na projektowanym

parkingu. Niewielka zmiana dotycząca terenu, który jest pomiędzy ul. 14 Lutego a

istniejącym parkingiem. Teren ten był usługowy. W tej chwili jest usługowy, bądź

mieszkaniowy wielorodzinny, czyli funkcja może być jedna i druga albo łączona dla
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terenu, dla którego zrobiono głównie ten plan zagospodarowania przestrzennego, czyli

po byłym PKS-ie. W poprzednim planie U3, U4, to zabudowa wielorodzinna. To

budynek lub zespół budynków o określonych parametrach i według zasady

kształtowania zabudowy, która jest na rysunku planu zagospodarowania przestrzennego.

Wysokość tej zabudowy to od 3 do 5 kondygnacji. Dostęp komunikacyjny od

skrzyżowania ul. Zygmunta Starego, czy z ronda lub z ul. 14 Lutego poprzez drogę

wewnętrzną KDW. Do tego projektu planu (projekt był dwa razy wykładany) złożono

18 uwag, które są rozstrzygnięte negatywnie przez Prezydenta (tabela). Trzy uwagi

spośród nich dotyczyły obsługi komunikacyjnego terenu NWU2. Inwestor składał te

uwagi, ponieważ chciał mieć obsługę komunikacyjną również z ul. Kwiatowej. Chciał

zrezygnować z wjazdu ze skrzyżowania ul. Zygmunta Starego. Rozstrzygnięcie

Prezydenta jest według stanowiska zarządcy drogi, Zarząd Dróg Powiatowych. Ulice

Kwiatowa i ul. Zygmunta Starego są to drogi powiatowe. Kolejne dwie uwagi dotyczyły

zachowania dworca PKS. Następnych 7 uwag dotyczyło transportu publicznego

(wszystkie te zagadnienia są w ustawie o publicznym transporcie zbiorowym) a

planowanie przestrzenne jest to ustawa o planowaniu. Jest to zagadnienie, które jest

poza ustaleniami planu zagospodarowania. 4 uwagi dotyczyły terenu MW/U. Jest to

pasek między 14 Lutego a parkingiem. Te uwagi w części są rozstrzygnięte negatywnie.

Prezydent odrzucił uwagę dotyczącą bezpośredniego wejścia do budynku na granicy z

terenem KDWP i MW oraz usytuowania określonej liczby miejsc postojowych dla

funkcji mieszkaniowej na terenie KDWP na co Prezydent również się nie zgodził. Jedna

uwaga dotyczyła studium rozstrzygnięcia w sprawie zgodności planu ze studium.

Należy to do Wojewody Wielkopolskiego, do nadzoru. Jedna uwaga dotyczyła granic

planu. Ten plan miał uchwałę o przystąpieniu i według tej uchwały projekt został

wykonany. Nie można w trakcie realizacji planu zmieniać granic na tereny, które są nie

związane funkcjonalnie z tym obszarem. Dla innych obszarów można nowe plany

zagospodarowania uchwalać. Chciałabym zgłosić autopoprawkę. W trakcie

przepisywania wkradł się błąd: w § 13 pkt 2, litera a, - 4 jest “lub” a powinno być słowo

“do”.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 1).
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Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz przekazał

dalsze procedowanie Przewodniczącemu Komisji Spraw Społecznych

Włodzimierzowi Bystrzyckiemu.

Ad. 9

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Piła w roku szkolnym

2021/2022

Informację oświatową przedstawił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu

Sebastian Dzikowski:

Poprzedni rok szkolny, podobnie jak obecny był niełatwy. Oświata zmagała się z

różnymi trudnościami. Wydawało się, że zeszły rok szkolny będzie powrotem do

normalnej sytuacji (wątek pandemii i covida nie był już tak uciążliwy jak w

poprzednich latach). Część roku szkolnego była realizowana poprzez naukę zdalną.

Pojawił się inny problem - wybuch wojny rosyjsko-ukraińskiej i w konsekwencji

mnóstwo uchodźców z Ukrainy, którzy przybyli również do Piły. Ich dzieci trafiły do

pilskich przedszkoli i szkół. Było to wyzwanie, z którym oświata w Gminie Piła

znakomicie sobie poradziła.

W informacji pierwsze przedstawione są przedszkola (liczba przedszkoli, ilość dzieci w

zależności od rocznika, łączną liczbę mieszkańców Piły objętych systemem oświaty).

Liczba ta w zeszłym roku wynosiła blisko 2.170 przedszkolaków. Jest to więcej niż w

poprzednich latach (ze względu na ukraińskie dzieci - 80). Nabór do przedszkoli od lat

odbywa się elektronicznie. Oznacza to znaczne ułatwienie. Zapewniliśmy miejsca w

przedszkolach wszystkim dzieciom z Gminy Piła.

W Pile jest 9 szkół podstawowych z różnymi oddziałami (np. przedszkolnymi). Liczba

dzieci w szkołach również była nieco wyższa niż w poprzednich latach, w związku z

pojawieniem się dzieci z Ukrainy (250 uczniów).

Zostały przyjęte proste zasady. Jeżeli uchodźca chciał zapisać dziecko do szkoły, to

kierował się do najbliższej szkoły zgodnie z rejonizacją i tam załatwiał wszystkie

formalności. Tam dyrektor przyjmował dziecko, brał pod opiekę i dalej realizował
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odpowiednie zadania. Jeśli chodzi o przyjęcia do pilskich przedszkoli, to osoby z

Ukrainy zgłaszały się do Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Urzędu Miasta Piły.

Określano wiek dziecka i decydowano do jakiego przedszkola zostanie przydzielone.

Problemem była bariera językowa ukraińskich dzieci. Starsze dzieci porozumiewały się

w języku angielskim. Zatrudniono w szkołach i przedszkolach dodatkowe osoby, pomoc

nauczyciela, które miały za zadanie wspierać dzieci z Ukrainy. Było to nowe wyzwanie.

W mieście funkcjonują także przedszkola niepubliczne. Były one niedotowane przez

Urząd Miasta Piły w poprzednim roku szkolnym.

Nie ma szkoły bez nauczycieli. Od września obowiązuje nowa struktura awansu

zawodowego. Liczba nauczycieli jest zbliżona do tej, która była w poprzednim roku.

Nie ma także zmiany jeżeli chodzi o stanowiska niepedagogiczne. W okresie pandemii

można było nieorganizaować konkursów na dyrektora szkół i przedszkoli. W

poprzednim roku taki obowiązek był.

Nauczyciele i nauczyciele emeryci mają prawo do pomocy zdrowotnej, z reguły jest to

raz w roku. Z reguły Prezydent tej pomocy udziela. W zeszłym roku skorzystały z niej

93 osoby. Mowa tu o pomocy zdrowotnej przy okazji poważnych zachorowań, chorób

przewlekłych.

Od nowego roku szkolnego obowiązują nowe przepisy, które narzucają limity pomocy

psychologiczno-pedagogicznej. Pilskie szkoły spełniały te limity już dawno. Nie

musiały dokładać dodatkowych godzin, aby pomagać dzieciom.

Frekwencja była niższa (poniżej 90%) niż w poprzednich latach. Zachorowalność była

większa także wśród młodych ludzi ze względu na covid.

Promocja do następnej klasy - nie odbiegała od lat poprzednich. Liczba uczniów

niepromowanych wyniosła koło 1%.

W Pile były przyznane nagrody Prezydenta Miasta Piły dla najlepszych uczniów, jak co

roku.

Jako gmina organizowaliśmy program “Wyprawka szkolna”, która dotyczy szkół

ponadpodstawowych, szkół średnich. Jest to program skierowany do uczniów, którzy

mają orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego, na zakup podręczników. Gmina

realizowała go we współpracy z Wydziałem Oświaty w Starostwie Powiatowym,

dyrektorami i pracownikami, a w szczególności z pedagogami szkół średnich. Każdego

roku gmina analizuje wnioski i przekazuje na ten cel pieniądze.

Następne zadanie to dowożenie uczniów do szkół. Dotyczyło to w szczególności

uczniów posiadających orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego osób
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niepełnosprawnych. Były to trzy sposoby realizacji tego zadania:

a) dowóz na własną rękę i zwrot kosztów dojazdu

b) transport zorganizowany

c) zakup biletów miesięcznych.

Inwestycje i remonty szkół i przedszkoli:

1) remont Przedszkola nr 14 (wcześniej została przeprowadzona

termomodernizacja a latem zostało zmienione wnętrze przedszkola) - koszt

blisko 2.200.000 zł

2) termomodernizacja Przedszkola nr 2

3) zagospodarowanie terenu przy Przedszkolu nr 3 - wybudowanie drogi

dojazdowej

4) modernizacja placu zabaw przy SP nr 1

5) mała architektura przy SP nr 2

6) SP nr 3 - infrastruktura zewnętrzna (2 boiska, skocznia, miasteczko ruchu

drogowego), modernizacja placu zabaw, fotowoltaika

7) rewitalizacja zabytkowego budynku SP nr 7

8) zmiana nawierzchni boiska przy SP nr 12

9) założenie fotowoltaiki przy niektórych przedszkolach.

Gmina Piła realizowała program “Festiwal rekreacji” wspólnie z Miejskim Ośrodkiem

Pomocy Społecznej w Pile, Miejskim Ośrodkiem Sportu i Rekreacji, Regionalnym

Centrum Kultury. Projekt ten objął pilskie szkoły i przedszkola w pięciu wymiarach.

Program ma na celu przestrzec dzieci przed nałogami. Pozostały stałe elementy

związane z zabawami naszych dziadków. W SP nr 5 umieszczono jeden element na

zewnątrz, w pozostałych szkołach na korytarzach są gry. W SP nr 6 jest naklejona gra w

“Chińczyka”. Uczniowie mogą być pionkami w tej grze i w sposób produktywny

spędzać czas na przerwach. Elementem tego programu były też zakupy klocków LEGO

w dużej ilości. Są to LEGO edukacyjne, które umożliwiają realizację wielu różnych

punktów podstawy programowej w przedszkolach. Na początku listopada odbędzie się

darmowe webinarium dla nauczycieli i rodziców, w którym będzie pokazane jak

wykorzystać te klocki, żeby nauka przez zabawę przynosiła konkretne efekty.

Egzamin ósmoklasisty - cały czas nie odbywał się w tej formie, w jakiej miał się

odbywać. Miał dotyczyć nie tylko języka polskiego, matematyki i języka obcego, ale

również innych przedmiotów. Ustawodawca nie zdecydował się na wprowadzenie

rozbudowanego egzaminu. Wyniki tego egzaminu nie są najlepsze. Najgorzej wypadł
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egzamin z języka polskiego. Najtrudniej jest zmotywować uczniów do nauki z tego

przedmiotu. Wymaga większego nakładu czasu, pracy i chęci. Egzaminu ósmoklasisty

nie można nie zdać. Wystarczy przyjść na ten egzamin, uzyskać 0 punktów i to nie

wpływa na promocję. Z matematyki jest dużo zadań zamkniętych i można łatwiej z tymi

zadaniami sobie poradzić. Nawet jeśli są otwarte, to nie są tak rozbudowane jak

rozprawka czy opowiadanie na egzaminie z języka polskiego. Natomiast języka

angielskiego uczniowie uczą się mimochodem. Nie tylko w szkole, ale także

korzystając z mediów społecznościowych i kontaktując się z rówieśnikami z całego

świata.

Kontrole, jakie odbyły się w pilskich szkołach były doraźne, wynikające ze zgłoszenia

niezadowolenia. Wszystkie dotyczyły relacji uczeń-nauczyciel-rodzic. Jedna skończyła

się wytycznymi, które szkoła zrealizowała.

Włodzimierz Bystrzycki Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych zapytał

odnośnie trzech zagadnień:

1. Ogrzewanie w szkołach.

2. Podwyżki dla oświaty.

3. Braki w kadrach nauczycielskich.

Sebastian Dzikowski Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu odpowiedział

na pytania Włodzimierza Bystrzyckiego Przewodniczącego Komisji Spraw

Społecznych:

Ad 1.

Na razie nie ma takiego kłopotu. Zrobimy wszystko żeby temperatura w szkołach nie

spadła poniżej 18°C.

Ad.2

Nauczycielom zarzuca się, że mają wakacje, pracują tylko 18 godzin tygodniowo, mają

dużo wolnego. Jest to prawdą i nie jest to prawdą. Mają wakacje, ale nie mogą wziąć

urlopu w dniu, w którym go potrzebują. Nauczyciele mają także dyżury i ciężko znaleźć

im chwilę wytchnienia. Trudno jest im odpocząć. Dlatego powinni zarabiać więcej.

Nagrody dla nauczycieli przyznaje Prezydent Miasta Piły. A wnioski, które wpływają

od dyrektorów szkół opiniują związki zawodowe.

Ad. 3

W poprzednim roku szkolnym nie było trudności z kadrą nauczycielską, nie było

braków. Natomiast problem pojawił się w bieżącym roku. Brakuje nauczycieli
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niektórych profesji. Są przypadki, że nauczyciel bez kwalifikacji uczy fizyki w jednej z

pilskich szkół, zgodnie z przepisami. Za zgodą kuratora oświaty. Nie udało się znaleźć

nauczyciela fizyki, który podjąłby się tego zadania. Brakuje również nauczycieli języka

polskiego. Nie ma kandydatów na nauczycieli. Wykorzystuje się siłę emerytów. Wielu

nauczycieli ma 1,5 etatu w swojej macierzystej szkole. Nauczyciele języka polskiego

mogą mieć więcej niż 1,5 etatu (jeżeli uczą dzieci z Ukrainy). Organizowane są

dodatkowe godziny z j. polskiego dla ukraińskich uczniów. Aktualnie jest to 6 godzin

tygodniowo.

Ad. 10

Informacja Prezydenta Miasta Piły z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych

za 2021 rok

Informacja zostanie przedstawiona na sesji.

Ad. 11

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych

składanych przez radnych Rady Miasta Piły za 2021 rok

Informacja zostanie przedstawiona na sesji.

Ad. 12

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na

dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Spraw Skarg, Wniosków i

Petycji Wioletta Stalęga:

Jest to skarga na czynności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile. Chodzi o

naruszenie interesu dłużnika w sprawie dobrowolnej spłaty dokonanej bezpośrednio

wierzycielowi w toku wszczętego wcześniej postępowania egzekucyjnego. Przeciwko

Panu XXX, czyli synowi w imieniu którego występuje matka (skarżąca) toczy się

postępowanie egzekucyjne (alimentacyjne) od 20 lat. Teraz nastąpiła taka sytuacja, że

dłużnik dobrowolnie chciał spłacić zaległości. Dokonał płatności na konto Miejskiego

Ośrodka Pomocy Społecznej zamiast na konto komornika. W związku z tym MOPS w
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Pile działając zgodnie z obowiązującymi przepisami przekazał otrzymaną kwotę

bezpośrednio do komornika. Komornik musi otrzymywać zapłatę za czynności, które

wykonuje. Dlatego też niepełna kwota, którą dłużnik skierował do MOPS w Pile została

uregulowana (bez kosztów postępowania i odsetek). Miejski Ośrodek Pomocy

Społecznej w Pile poinformował dłużnika o zaistniałej sytuacji. W wyniku czego

została złożona skarga. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji spotkała się z Dyrektor

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w celu omówienia wątpliwości. Większością

głosów uznano skargę za bezzasadną (jedna osoba wstrzymała się od głosu).

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 2).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki przekazał

głos Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej Markowi

Andruszkiewiczowi.

Ad. 13

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań

Punkt ten będzie omawiany na najbliższej sesji Rady Miasta.

Ad. 14

Wolne głosy, wnioski i informacje

Marek Andruszkiewicz Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej przekazał

głos Lucjanowi Szutkowskiemu Przedowniczącemu Komisji Budżetu i Rozwoju

Miasta.

Lucjan Szutkowski Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Piły

poinformował, że członkowie jego komisji otrzymali materiały dotyczące zestawienia

pomocy publicznej udzielonej na podstawie dwóch wcześniejszych uchwał Rady Miasta

Piły (uchwała z 30.06.2015 r. dotycząca zwolnień od podatku od nieruchomości w

przypadku inwestycji oraz uchwała z 24.08.2014 r. w sprawie szczegółowych zasadach
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sposobu i trybu umarzania, odraczania spłat lub rozkładania na raty należności

pieniężnych i mających charakter cywilnoprawny przypadających Miastu Piła i

jednostkom podległym) i zapytał czy są jakieś pytania związane z tym tematem.

Radni nie zadawali pytań.

Ad. 15

Zamknięcie obrad.

W wyniku wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Komisji Gospodarki

Miejski Marek Andruszkiewicz dziękując wszystkim zamknął obrady Komisji

Wspólnej.

Protokół sporządziła:

/ - /    Aneta Kledzik

Przewodniczący Komisji Gospodarki

Miejskiej

Marek Andruszkiewicz

Protokół podpisali:

Lp.

Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Mieczysław Karpiński

2. Maria Kubica

3. Magdalena Pabich

4. Grzegorz Płachta

5. Kazimierz Sulima

6. Marek Toboła
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Przewodniczący Komisji Spraw

Społecznych

Włodzimierz Bystrzycki

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska-Pilarska

2. Tomasz Jopek

3. Urszula Kaczmarek

4. Teresa Kasior

5. Ryszard Małecki

6. Gabriela Milska

7. Emilia Piechocka

8. Zbigniew Pyziak

9. Krzysztof Zając

Przewodniczący Komisji Budżetu i

Rozwoju Miasta

Lucjan Szutkowski

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Zdzisława Karpińska

2. Maria Miler

3. Tomasz Słoboda

4. Wioletta Stalęga

5. Sławomir Wegner
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